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[ Texte]
Canada International is to contract for Canadian firms and 
Canadian capital equipment, where capital equipment is used 
on a project?
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Mr. McWliinney: Mr. Chairman, as a general response, that 
is my understanding, but I am not fully aware of the details. In 
fact, that information the hon. member has is additional 
information to my knowledge base, as of yesterday.

Mr. Munro (Esquimalt—Saanich): I see. Mr. Chairman, I 
will forgo and I will ask these questions of the author of this 
letter. There are a number of questions arising out of the letter 
to which I would like answers, and rather than using the time 
of the committee and taxing Mr. McWhinney’s ingenuity in 
answering, I will address them directly to Mr. Peter Towe. 
Thank you.

Le président: Merci.
Madame Appolloni, s’il vous plaît.
Mrs. Appollini: Thank you, Mr. Chairman. I think that at 

the moment I will restrict my questions too, because like my 
colleague, Mr. Munro, I would like to have more time but not 
at anybody’s expense. So perhaps at the next meeting with 
CIDA ...

The Chairman: May I, at this time ... ?
Mrs. Appolloni: May I have the one question?
The Chairman: Yes, but I want to tell you that you might as 

well get what you can today, because there may be no more 
CIDA between now and the end of May ...

Mrs. Appolloni: I see.
The Chairman: Because next week, as you know, by 

agreement and well understood, there are two meetings with 
National Defence, plus an IPU meeting Friday, a report on the 
Rome conference. The following week there is one defence, 
and there are only four left after that.

Mrs. Appolloni: In other words, grab the ball while it is 
bouncing. Okay.

The Chairman: Please.
Mrs. Appolloni: Thank you.
Mr. McWhinney, like my colleague, Mr. Breau, I am in 

favour of the aims and objects of CIDA. I think it is an 
excellent institution. However, I have to say that I feel very, 
very uneasy. Like many of my colleagues around the room, I 
am just echoing what Mr. Munro just said about this reference 
to Peto-Canada International.

Frankly, I would not have even thought about it if it had not 
appeared in a recent CIDA publication, Energy, January 
1983, which reports that CIDA will be using aid funds of $250 
million over the next four years, and by that PCI will assist in 
pre-exploration studies, exploration and technical assistance.

[Traduction]
est-il d’obtenir des contrats pour les sociétés canadiennes, les 
sociétés canadiennes d’équipement, en particulier, lorsque cet 
équipement est nécessaire en vue d’un projet?

M. McWhinney: En gros, c’est à peu près cela, mais je ne 
suis pas au courant des détails. La lettre à laquelle a fait 
allusion l’honorable député contient des choses que j’ignorais 
jusqu’à hier.

M. Munro (Esquimalt—Saanich): Dans ce cas, je poserai 
plutôt mes questions à l’auteur de la lettre. Il y a un certain 
nombre de choses qui m’intéressent à ce sujet. Il est inutile de 
faire perdre le temps du Comité et de demander à M. 
McWhinney de faire des tours d’adresse. J’interviendrai 
directement auprès de M. Peter Towe. Merci.

The Chairman: Thank you.
Mrs. Appolloni, please.
Mme Appolloni: Merci, monsieur le président. Comme mon 

collègue, je vais me limiter dans mes questions. Je voudrais 
avoir plus de temps, mais pas aux dépens de qui que ce soit. Je 
vais attendre la prochaine rencontre avec les représentants de 
l’ACDI...

Le président: Puis-je ... ?
Mme Appolloni: J’aimerais quand même poser une question.
Le président: J’allais vous suggérer de tirer le meilleur parti 

possible de la réunion d’aujourd’hui parce que les représen
tants de l’ACDI ne doivent pas revenir d’ici la fin du mois de 
mai...

Mme Appolloni: Je vois.
Le président: La semaine prochaine, comme vous le savez, 

nous avons convenu de tenir deux réunions au sujet de la 
Défense nationale; en outre, il y a la réunion de l’Union 
interparlementaire vendredi et le rapport sur la conférence de 
Rome. La semaine suivante, il y a encore une réunion de 
prévue au sujet de la Défense nationale, après quoi il ne restera 
plus que quatre réunions.

Mme Appolloni: En d’autres termes, il faut que je profite de 
l’occasion.

Le président: Si vous voulez.
Mme Appolloni: Merci.
Monsieur McWhinney, comme mon collègue, M. Breau, 

j’appuie les objectifs poursuivis par l’ACDI. C’est une 
excellente institution, selon moi. Il y a quand même des choses 
qui me mettent très mal à l’aise. M. Munro a parlé, par 
exemple, de Petro-Canada international.

Je ne m’y serais pas arrêté si je n’avais pas lu dans une 
récente publication de l’ACDI Energie, de janvier 1983, que 
l’ACDI dépensera 250 millions en aide au cours des quatre 
prochaines années et que PCI aura un rôle à jouer dans les 
études préliminaires, la prospection et l’aide technique.


